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Tvrdo srce gubi vjernost, ogovara i kleveće Gospodina

Papa Franjo je jutros u propovijedi na misi u Domu svete Marte snažno pozvao na obraćenje.
Osvrnuvši se na biblijska čitanja današnje liturgije, upozorio je da imati srce koje ne sluša
Gospodinov glas i čini to danima, mjesecima i godinama, znači postati kao zemlja bez vode koja
se stvrdnjava. Kada se takvom dogodi nešto što mu se ne sviđa, kleveće Gospodina i uskraćuje
mu povjerenje. U današnjem evanđelju Isus je jasan: „Tko nije sa mnom, protiv mene je“ (Lk
11,23). Ili imate poslušno srce, ili ste izgubili vjernost.

Često smo gluhi i ne slušamo Gospodinov glas – rekao je Papa i primijetio – Vijesti i ogovaranja u
susjedstvu uvijek slušamo. Međutim, Gospodin nas potiče da slušamo Njegov glas kako naše srce
ne bi otvrdnulo. Prvo čitanje iz Knjige proroka Jeremije (Jer 7,23-28) opisuje upravo to iskustvo
Boga pred tvrdoglavim ljudima koji ne žele slušati. Gospodin se pomalo žali. Naredio je narodu da
sluša Njegov glas, obećavajući mu da će uvijek biti njegov Bog i ističući da će on biti njegov narod.

No, narod ga nije poslušao, imao je zatvorene uši, dapače, nastavio je tvrdoglavo po svojem zlu
srcu, umjesto da se obrati Gospodinu, okrenuo mu je leđa – kazao je Sveti Otac zatraživši od svih
da slušaju ono što Gospodin kaže i da razmisle, nisu li učinili isto, te upozorio – Gospodin ne
prihvaća ponašanje koje kaže: više volim to; Bog postoji, no ja radim svoje stvari. Naime, Bog u
prvom čitanju podsjeća kako je od izlaska iz Egipta brižno slao svoje sluge i proroke, no nisu ga
slušali. Dapače, uho svoje nisu prignuli, nego otvrdnuše, gori od otaca svojih. „Sve im to reci, ali te
neće poslušati“ – citirao je Papa i tužno istaknuo – Nestala je vjernost.

To je narod bez vjernosti koji je izgubio smisao za odanost – rekao je papa Franjo i napomenuo –
To je pitanje koje Crkva želi da si danas svatko od nas postavi: Jesam li izgubio vjernost
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Gospodinu? Ne, idem svake nedjelje na misu. To je u redu, no radi se o vjernosti srca. Jesam li
izgubio tu vjernost; je li moje srce tvrdo, tvrdoglavo i gluho? Ako ne prima Gospodina, snalazi li se
sâmo i nakon toga čini ono što želi? To je pitanje za svakoga od nas.

Svi si ga moramo postaviti, jer korizma služi preispitivanju vlastitoga srca – rekao je Papa i
nastavio – „Slušajte danas glas Gospodinov; Ne otvrdnjujte svoje srce“, poziv je Crkve. Kada
netko živi s tvrdim srcem, ne sluša Gospodina, te ide i dalje od toga. Kada ima nešto što dolazi od
Gospodina što mu se ne sviđa, ostavlja po strani Gospodina pod nekom izlikom, uskraćuje
povjerenje Gospodinu, kleveće ga i ogovara.

To je ono što se dogodilo Isusu s ljudima – rekao je Sveti Otac i objasnio – Isus je činio čuda,
liječio je bolesne kako bi pokazao da ima moć liječiti naše duše i srca. Što su rekli ti tvrdoglavi
ljudi? Po Beelzebulu, poglavici đavolskom, izgoni đavle! Uskraćivanje povjerenja Gospodinu
pretposljednji je korak tog odbacivanja Gospodina. Prvi je ne slušati ga, dopuštajući da srce
otvrdne i potom mu uskratiti povjerenje. Nedostaje samo posljednji korak nakon kojeg nema
povratka, jer to je bogohuljenje protiv Duha Svetoga.  

Isus ih pokušava uvjeriti, no ne uspijeva – rekao je papa Franjo i poput proroka istaknuo da je
„vjernost nestala“, te dodao – Isus je završio drugom rečenicom koja nam može pomoći: „Tko nije
sa mnom, protiv mene je“. Ne, ja sam s Isusom, no na određenoj udaljenosti, ne približavam se
previše. To nije moguće. Ili ste s Isusom, ili ste protiv Isusa; ili ste vjerni ili nevjerni; ili imate
poslušno srce ili ste izgubili vjernost. Svatko od nas neka danas razmisli kakva je njegova
vjernost? Tražimo li neki izgovor kako bismo odbili Gospodina ili mu uskratili povjerenje? Nemojte
gubiti nadu, jer ta dva izraza: „vjernost je nestala“ i „tko nije sa mnom, protiv mene je“, još nam
uvijek daju nadu.

Podsjetivši da smo pozvani vratiti se Gospodinu kao što nas potiče antifona prije evanđelja:
„Vratite mi se svim svojim srcem, kaže Gospodin, jer sam milosrdan i milostiv“, Papa je rekao da
ako je naše srce tvrdo i ako smo mnogo puta uskratili povjerenje Gospodinu kako ga ne bismo
poslušali, još uvijek ima vremena. Gospodin kaže: Vratite mi se svim svojim srcem, jer sam
milosrdan i milostiv, sve ću zaboraviti. Važno mi je da dođete k meni. To je ono što je važno,
zaboravite sve ostalo – rekao je na kraju Papa i zaključio – Ovo je vrijeme Gospodinovog milosrđa,
otvorimo mu srce kako bi došao u njega.
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